

PARLIAMENTARY ASSEMBLY
OF THE
COUNCIL OF EUROPE

2 June 1992

Doc. 6618

MOTION FOR AN ORDER
on the pollution of the Black Sea
presented by Mr DEMIRALP
and others

The Assembly,

1. Referring to the provisions of the Convention of Basle on the control of transfrontier movements of dangerous waste and its elimination;
2. Considering the motion for a recommendation on the management, processing, recycling and marketing of waste presented by Mr Masseret and others on 7 February 1992 (Doc. 6572);
3. Deeply concerned by the rapid pollution of the Black Sea, causing damage to fauna and flora;
4. Preoccupied by the grave deterioration of the quality of the waters of this sea by illegally dumped barrels containing radioactive waste;
5. Alarmed by the very bad quality of the waters of the Danube flowing into the Black Sea;
6. Given the fact that all the dangerous substances, such as nitrogen compounds, nitrates, methane and sulphur, which have been dumped in this sea for many years, present real dangers, according to scientific opinion,
7. Resolves to study the question of pollution of the Black Sea.

ASSEMBLÉE PARLEMENTAIRE
DU
CONSEIL DE L'EUROPE

8 mai 1992

Doc. 6618

PROPOSITION DE DIRECTIVE
sur la pollution de la mer Noire
présentée par M. DEMIRALP
et plusieurs de ses collègues

L'Assemblée,

1. Se référant aux dispositions de la Convention de Bâle concernant le contrôle des mouvements transfrontières de déchets dangereux et leur élimination;
2. Prenant en compte la proposition de recommandation sur la gestion, le traitement, le recyclage et la commercialisation des déchets, présentée le 7 février 1992 par M. Masseret et plusieurs de ses collègues (Doc. 6572);
3. Profondément préoccupée par la pollution rapide de la mer Noire, causant des dommages à la faune et à la flore;
4. Préoccupée par la grave détérioration de la qualité des eaux de cette mer à la suite du déversement illégal de fûts contenant des déchets radioactifs;
5. Alarmée par la très mauvaise qualité des eaux du Danube s'écoulant dans la mer Noire;
6. Compte tenu du fait que, de l'avis des scientifiques, toutes les substances dangereuses, telles que composés de l'azote, nitrates, méthane et soufre, qui ont été déversées dans cette mer pendant plusieurs années, présentent un danger réel,
7. Décide d'étudier la question de la pollution de la mer Noire.

Signed: *Signé*

Demiralp, Jung, Dinçerler, Astgeirsdottir, Hagard, Özver,
Kiliç, Talay, Tummers, Oehry, Kiratlioğlu, Mimaroglu, F. Caccia, Robert,
Cem, Stoffelen, Ruffy, Mackie of Benshie, Rubner, Graenitz, Vella,
J. Thompson, Kobyłka, G. Bjarnason, Dromberg, Granstedt, Billing,
Zierer, Sarens, Severinsen, Mészáros, Pistre, Gül